News release - for immediate release.                                                                                     12/5/2021

Task Force on Northern Post-Secondary Education Launches Public Engagement

A Task Force created to recommend improvements to Post-Secondary education in the North is ready to hear from Northerners.

The Task Force’s website and Facebook page go live today, signalling the start of broader public engagement for the Task Force.

“We’re very excited,” says Task Force member Tosh Southwick. “We are working on being really flexible in how we hear from people given the complexities with the pandemic and the vast area we are working across. We’ve been looking forward to hearing from everyone we can, and this website gives us one of the main tools we need to engage with people on this very important topic.”

The website (www.northernpse.org) gives people the opportunity to tell their stories in a variety of ways. They can fill out a survey, upload video, audio, or documents, or register to take part in an online discussion. There is also a space for southern educational institutions to contribute their input.

“The experiences and ideas of Northerners will drive our recommendations” says Task Force member Jodie Lane. “We need to hear from people, and not just the bad experiences, but the good ones too, especially if ideas being tried out in one place could be more widely applied in the north.”

The Task Force, appointed by Northern Affairs Minister, the Honourable Daniel Vandal, is made up of education professionals and students, most of whom live in the North.

The final report and recommendations of the Task Force are due out at the end of the year.

For more information, contact:

Tosh Southwick (Yukon): tosh@irpotential.com

Jodie Lane (Nunatsiavut): Jodie.lane@nunatsiavut.com

Clive Tesar (Task Force Secretary): tes.mac@sympatico.ca
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Le Groupe de travail sur l'éducation postsecondaire dans le Nord lance son processus d’engagement public

Un Groupe de travail, créé pour recommander des améliorations concernant l'éducation postsecondaire dans le Nord, est prêt à écouter les résidents du Nord. 

Le site Internet et la page Facebook du Groupe de travail sont mis en ligne aujourd'hui, marquant le début d'un engagement public plus grand pour le Groupe de travail.

«Nous sommes très excités », déclare Tosh Southwick, membre du Groupe de travail. « Nous nous efforçons d'être très flexibles dans la façon dont nous entendons les gens, étant donné la complexité de la pandémie et le vaste territoire sur lequel nous travaillons. Nous avons hâte d'entendre du plus grand nombre de personnes possible, et ce site Internet nous donne l'un des principaux outils dont nous avons besoin pour nous engager avec les gens sur ce sujet très important. »

Le site Internet (www.northernpse.org) donne aux gens la possibilité de raconter leurs histoires de diverses manières. Ils peuvent répondre à un sondage, télécharger des vidéos, de l'audio ou des documents, ou s'inscrire pour participer à une discussion en ligne. Il existe également un espace afin que les établissements d'enseignement du Sud puissent aussi apporter leur contribution.

« Les expériences et les idées des habitants du Nord guideront nos recommandations », déclare Jodie Lane, membre du Groupe de travail. « Nous devons entendre les gens, et pas seulement les mauvaises expériences, mais aussi les bonnes, surtout si les idées mises à l’essai à un endroit peuvent être appliquées plus largement dans le Nord. »

Le Groupe de travail, nommé par le ministre des Affaires du Nord, l’honorable Daniel Vandal, est composé de professionnels du milieu de l'éducation et d'étudiants, dont la plupart vivent dans le Nord.

Le rapport final et les recommandations du Groupe de travail sont attendus à la fin de l'année.

Pour plus d’informations, contactez :

Tosh Southwick (Yukon): tosh@irpotential.com

Jodie Lane (Nunatsiavut): Jodie.lane@nunatsiavut.com

Clive Tesar (Secrétaire du Groupe de Travail): tes.mac@sympatico.ca

